

115 學年度中山大學全球公民權碩士學位學程

收費標準一覽表

Tuition and Fee Schedule

Global Citizenship Joint Master Degree Programme

National Sun Yat-sen University (Academic Year 2026–2027)

學程簡介 Programme Overview

全球公民權碩士學位學程（Global Citizenship Joint Master Degree Programme）由 國立中山大學（NSYSU）與 英國倫敦大學亞非學院（SOAS University of London，SOAS）共同設立，為一年制跨國聯合碩士學程。學生將於高雄與倫敦兩地修課，各完成 18 學分，共計 36 學分。

本學程聚焦全球化下之公民權議題，探討跨國遷移、社會不平等、多元文化與永續發展等核心面向，並從全球視角重新思考公民身分、權利與社會參與。課程強調跨學科與問題導向學習，培養學生分析全球議題與提出實務解方之能力。透過跨國學習與雙校師資指導，學生得以深化跨文化理解與比較視野，強化研究與實務應用能力，為未來進入公共部門、國際組織、非營利機構或繼續深造奠定基礎。

本學程同時招收本國生與國際生，並提供全額及部分學費獎學金，以提升國際學習機會之可及性。

The Global Citizenship Joint Master Degree Programme is a one-year transnational joint degree programme co-established by National Sun Yat-sen University (NSYSU), Taiwan, and SOAS University of London (SOAS), United Kingdom. Students will undertake their studies in both Kaohsiung and London, completing 18 credits at each institution, for a total of 36 credits.

The programme focuses on issues of citizenship in the context of globalization, addressing key themes such as transnational migration, social inequality, multiculturalism, and sustainable development. It encourages students to rethink citizenship, rights, and social participation from a global perspective. The curriculum emphasizes interdisciplinary and problem-based learning, equipping students with the ability to analyze global issues and develop practical solutions.

Through transnational learning and joint supervision by faculty from both institutions, students will deepen their cross-cultural understanding and comparative perspectives, strengthening both academic and practical competencies for careers in the public sector, international organizations, NGOs, or further academic study.

一、收費基準 Tuition and Fees

1. 收費基準如下(本標準依英鎊兌新臺幣匯率 41 計算)：一學年合計英鎊 13,000 元 (約新臺幣 533,000 元)。學生於第一學期修習課程時，應繳交新臺幣 266,500 元學費 (約英鎊 6,500 元) 予國立中山大學。學生於第二學期至英國倫敦亞非學院修習課程時，應繳交英鎊 6,500 元予英國倫敦亞非學院：

The tuition is calculated based on an exchange rate of GBP 1 = TWD 41. The total tuition fee for one academic year is GBP 13,000 (approximately TWD 533,000). Students are required to pay TWD 266,500 (approximately GBP 6,500) to NSYSU during the first semester. In the second semester, students will pay GBP 6,500 to SOAS while studying in London.

全球公民權碩士學位學程收費基準	
每學期單一學雜費 Tuition per semester	新臺幣 266,500 元 (約英鎊 6,500 元) TWD 266,500 (approximately GBP 6,500)
相關電腦及網路通訊使用費、學生平安保險費等費用 Other fees : Computer usage fees, internet communication fees, and student insurance premiums	比照本校學雜費收費基準一覽表之其他各項費用收取。 Other fees will be charged in accordance with NSYSU regulations.

2. 延修生收費標準如下 Fees for Extended Study:

本學位學程之學生自第二學年起視為延修生，學費將依以下標準收取。

Students who extend their studies beyond the standard one-year duration will be charged as follows:

延修生(超過 1 學年修業年限)	
行政費 Administrative fee	新臺幣 4,000 元 TWD 4,000
學分費 Credit fee	每學分新臺幣 13,300 元 TWD 13,300 per credit
相關電腦及網路通訊使用費、學生平安保險費等費用 Other fees :Computer usage fees, internet communication fees, and student insurance premiums	比照本校學雜費收費基準一覽表之其他各項費用收取。 Other fees will be charged in accordance with NSYSU regulations.

二、修業年限與畢業學分數 Duration of Study and Graduation Requirements

修業期限一~二年，畢業學分數為 36 學分。學生於第一學期在國立中山大學修習 18 學分，第二學期至英國倫敦大學亞非學院（School of Oriental and African Studies, University of London, 簡稱 SOAS）修習 18 學分。

The duration of study is one to two years, and students must complete 36 credits to graduate. Students will complete 18 credits at NSYSU in the first semester and 18 credits at SOAS in the second semester.

三、聯絡單位 Contact Information

本學程相關簡章及課程訊息，請洽社科院全球公民權碩士學位學程辦公室或參閱官網。
For further information regarding the programme and curriculum, please contact the programme office or visit the official website.

連絡電話 Tel : 07-5252000#5637

電子郵件 Email : gcmaster@mail.nsysu.edu.tw

官方網址 Official Website: <https://gc.nsysu.edu.tw>